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                                      P R O T O K Ó Ł    Nr  LII/18 

                       z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

                                  z dnia 9 października 2018 r. 

 

 

 Uroczysta Sesja Sejmiku Województwa Podlaskiego , zwołana z okazji 

Jubileuszu 600-lecia nadania praw miejskich Łomży odbyła się w auli I Liceum 

Ogólnokształcącego w Łomży. 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku – Pan Jacek Piorunek. 

W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 20 Radnych. Lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie uroczystej sesji. 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Jacek Piorunek powitał wszystkich zebranych 

i otworzył obrady LII Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

 

Punkt 2 – Wystąpienie Marszałka Województwa Podlaskiego – Pana Jerzego 

Leszczyńskiego. 

 Pan Jerzy Leszczyński – Marszałek Województwa Podlaskiego również 

serdecznie powitał wszystkich przybyłych i w swoim krótkim wystąpieniu podkreślił: 

„Łomża i powiat łomżyński to bardzo ważna część województwa podlaskiego, a i 

okazja dziś też znamienita, aby uroczystą sesję poświęcić Łomży. Z tej okazji 

chcielibyśmy uhonorować osobę wielce dla tej ziemi zasłużoną – Księdza Biskupa 

Stanisława Stefanka. Zarząd Województwa przyznał Księdzu Biskupowi Odznakę 

Honorową Województwa Podlaskiego. 

 

Punkt 3 – Wręczenie Biskupowi Seniorowi Diecezji Łomżyńskiej – ks. 

Stanisławowi Józefowi Stefankowi Odznaki Honorowej Województwa 

Podlaskiego. 

 Sylwetkę Księdza Biskupa przybliżył Radnym Pan Mieczysław Bagiński – 

Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 Następnie Marszałek Województwa Pan Jerzy Leszczyński uhonorował 

Księdza Biskupa Stanisława Stefanka Odznaką Honorową Województwa 

Podlaskiego.  

 Dziękując za przyznanie Odznaki Ksiądz Biskup stwierdził: „Chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować Panu Marszałkowi, Przewodniczącemu i Radnym za to, że 

nie tylko w granicach diecezji łomżyńskiej, ale i w całym województwie podlaskim 
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mogłem spokojnie pełnić swoją rolę na wyznaczonych przestrzeniach. Dzisiejsza 

„kropka nad i” to swego rodzaju amen za czas dotychczas przeżyty. 

Pan Mieczysław Bagiński przedstawił tu wiele szczegółów dotyczących mojej osoby. 

Rola duchownego w przestrzeni publicznej nie jest taka prosta, szukać można 

różnych porównań i obrazów, żeby określić właściwe relacje między posługą 

duchownego, a społecznym wymiarem jego funkcjonowania. 

Dziękuję Panu Bagińskiemu za włożony trud, to jest stara przyjaźń, on – jeszcze jako 

Wojewoda Łomżyński mnie zatwierdził i pozwolił publicznie funkcjonować na terenie 

diecezji.”  

 

Punkt 4 – Wystąpienie prof. Adama Dobrońskiego – „Oblicza regionu 

łomżyńskiego”. 

 Pan Prof. Adam Dobroński przedstawił, w krótkim referacie oblicza regionu 

łomżyńskiego podkreślając: „Lud łomżyński, chociaż nie zawsze łatwy do 

zrozumienia, zawsze stanowił wartość samą w sobie.” 

 

Punkt 5 – Wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku – Pana Jacka Piorunka: 

„Rozwój regionu łomżyńskiego w kontekście zadań samorządu województwa.” 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Jacek Piorunek w swoim wystąpieniu 

przedstawił działania samorządu województwa na rzecz Ziemi łomżyńskiej. Podkreślił 

m.in.: „Przez ostatnie lata widać ogromny wpływ samorządu województwa na rozwój 

Łomży przy wsparciu środków unijnych. W ramach RPO na lata 2007-2013 zostały 

zrealizowane 63 projekty o łącznej wartości ponad 632 mln zł, z czego 

dofinansowanie wyniosło prawie 220 mln zł. Najwięcej projektów zostało 

zrealizowanych w zakresie zwiększenia innowacyjności i rozwoju przedsiębiorczości, 

ale też ochrony środowiska, infrastruktury społecznej, rozwoju infrastruktury 

drogowej, turystyki i kultury. W obecnej perspektywie jest w realizacji 46 projektów w 

mieście Łomża i 79 na terenie powiatu łomżyńskiego. Wiem, że łomżynianie czują 

ten dobry dotyk samorządu województwa, a życie tutaj stało się bardziej 

komfortowe.” 

Pan Jacek Piorunek omówił pokrótce  sytuację w jednostkach takich, jak: Szpital 

Wojewódzki w Łomży, Stacja Pogotowia Ratunkowego w Łomży, Woj. Ośrodek 

Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Łomży, a także miejsce powiatu łomżyńskiego w 

Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020. 

 Pan Maciej Żywno – Wicemarszałek Województwa uzupełnił powyższe 

wystąpienie o krótką informacją dotyczącą nowej perspektywy finansowej. 

 

Punkt 6 – Wystąpienie Wiceprzewodniczącego Sejmiku – Pana Mieczysława 

Bagińskiego: „Samorządność na ziemi łomżyńskiej w przeciągu 100 lat 

niepodległości”. 
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 Pan Mieczysław Bagiński – Wiceprzewodniczący Sejmiku w swoim 

wystąpieniu przedstawił kolejne etapy samorządności lokalnej, stwierdzając m.in.: 

„Zatem samorząd dziś zwany terytorialnym to wynik procesu w samoobsłudze 

publicznej, gdy piecza władzy była daleko. To zarządzanie własnymi potrzebami, ale 

i możliwościami. Samorząd pojawia się sam lub zorganizowane państwo powołuje go 

do wykonania określonych zadań publicznych. Taka tendencja jest możliwa w 

procesie demokratyzacji życia. Wtedy wymaga prawnych regulacji i poszanowania 

innych samorządów. Bo oprócz tego ogólnego samorządu występują samorządy 

zawodowe: rzemiosła, lekarzy, rolników, bartników, przedsiębiorców, wytwórców 

dóbr materialnych.” 

Na zakończenie swego wystąpienia Pan M. Bagiński podkreślił: „Świadectwem 

dobrych tradycji samorządowych tego regionu i tych obywateli niech będzie fakt, że 

region od czasów przemiany ustrojowej wykształcił wszystkich swoich liderów, 

wymienię tu Wojewodów – Pan Brzeziński, Pan Lasota, Pan Niebrzydowski, Pan 

Zgrzywa. Nowe województwo też pieczętował Łomżyniak – Pan Sławomir Zgrzywa. 

Wszystkim życzę samej satysfakcji w najbliższych wyborach. Cieszy mnie to, że w 

wyborach samorządowych o odpowiedzialność i służbę ubiegają się tylko miejscowi 

liderzy. Ale w łomżyńskim tak było i poprzednio. Zdecydowana większość Posłów i 

Senatorów to ludzie tej ziemi”. 

 Pełny tekst wystąpienia Pana Mieczysława Bagińskiego stanowi załącznik do 

oryginału niniejszego protokołu. 

 

Punkt 7 – Wystąpienie Wiceprzewodniczącego Sejmiku – Pana Marka Olbrysia. 

 W kolejnym punkcie porządku obrad głos zabrał Pan Marek Olbryś – 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, który pokrótce opowiedział o Łomży – jako o mieście, 

do którego warto wracać i które warto zobaczyć. 

Na zakończenie stwierdził: „Z okazji 20-lecia samorządu województwa chciałbym 

pozdrowić pierwszego Marszałka Województwa Podlaskiego Pana Sławomira 

Zgrzywę, który w trudnych warunkach tworzył nowy byt administracyjny i wielu innych 

Radnych samorządu, którzy pracowali na rzecz województwa podlaskiego i dziękuję 

im bardzo. I wreszcie Księdzu  Biskupowi  Stanisławowi  Stefankowi – osobie, która 

bez reszty poświęciła się Kościołowi Łomżyńskiemu i jego mieszkańcom, który jest 

wśród nas i oby jak najdłużej swoją mądrością i modlitwą nas otaczał.  Dziękując 

wszystkim Radnym obecnej kadencji życzę wszystkiego dobrego oraz udanych 

wyborów życiowych.” 

Pełny tekst wystąpienia Pana Marka Olbrysia stanowi załącznik do oryginału 

niniejszego protokołu. 

 

Punkt 8 – Wystąpienie Prezydenta Łomży – Pana Mariusza Chrzanowskiego. 



4 
 

 W tej części obrad głos zabrał Prezydent Łomży – Pan Mariusz Chrzanowski, 

który w krótkim wystąpieniu podziękował Radnym za wybór Łomży na miejsce 

uroczystej sesji. 

 

Punkt 8 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego na lata 2018-2046. 

 Pan Jacek Piorunek – Przewodniczący Sejmiku poinformował, iż wpłynął 

wniosek o przegłosowanie porządku obrad. Radni, w głosowaniu jawnym, przy 19 

głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się zatwierdzili realizowany 

porządek obrad uroczystej sesji. 

 Projekt w/w uchwały pokrótce przedstawił Skarbnik Województwa – Pan 

Henryk Gryko. 

 Następnie Pan Bogusław Dębski – Przewodniczący Komisji Skarbu i Finansów 

poinformował, iż opinia Komisji jest pozytywna, choć przyjęta nie jednogłośnie. 

Zaznaczył: „Jeśli podejmiemy tę uchwałę, wyczerpiemy możliwości kredytowe 

województwa. Trzeba będzie poczynić duże oszczędności na wydatkach bieżących.” 

 Pan Mikołaj Janowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury przedstawił 

opinię Komisji. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 15 głosach za, 0 przeciw i 5 

wstrzymujących się podjęli 

                                 U C H W A Ł Ę   Nr  LII/501/18. 

W dalszej części obrad Pan Jerzy Leszczyński, w imieniu Zarządu Województwa 

oraz wszystkich Radnych podziękował za wieloletnią  pracę w samorządzie 

województwa Panu Mieczysławowi Bagińskiemu – Radnemu wszystkich pięciu 

kadencji , Przewodniczącemu Sejmiku III kadencji oraz Wiceprzewodniczącemu 

Sejmiku V kadencji. 

 Pan Mieczysław Bagiński , w swoim krótkim wystąpieniu stwierdził: 

„Przeczytam zdanie z pewnego dokumentu, który opublikowałem. Nazywa się on: 

dyplom wdzięcznej pamięci: Wdzięczność jest pamięcią serca, przyjaciel nie stawia 

wymagań, nie odlicza, co mu się należy, wszystko przyjmuje jako dar zamknięty w 

słowie: Dziękuję…”. 

 Następnie Pan Jacek Piorunek złożył również serdeczne podziękowania za 

wieloletnią współpracę, aktywność i wkład osobowy w rozwój samorządu 

województwa  Pani Darii Sapińskiej. 

 Pani Daria Sapińska uhonorowana została także za swoją działalność przez 

Prezesa Stowarzyszenia Klubów Abstynenckich. 

 „W związku z tym, że nie kandyduję w nowych wyborach, chciałabym 

podziękować wszystkim mieszkańcom województwa podlaskiego, a szczególnie 

mieszkańcom miasta i powiatu Wysokie Mazowieckie za to, że obdarzono mnie 
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zaufaniem i mogłam pełnić mandat Radnej przez 3 kadencje” podkreśliła Pani Daria  

Sapińska.  

 Następnie głos zabrał Pan Bogusław Dębski, który pogratulował Łomży 

pięknego jubileuszu i złożył życzenia dalszego rozwoju poprzez aktywność Radnych. 

Podkreślił równocześnie: „Jesteśmy daleko od integracji województwa, niemniej 

jednak Białostocczanie doceniają Łomżę i liczymy na dalsze działania na rzecz 

integracji województwa.” 

 

 

Punkt 9 – Koncert Orkiestry Filharmonii Kameralnej w Łomży. 

 Na zakończenie sesji Radni oraz zebrani Goście wysłuchali krótkiego koncertu 

w wykonaniu Kwartetu  Filharmonii Kameralnej w Łomży. 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Nella Kamińska       Jacek Piorunek  


